
علمی - آموزشی4 سه شنبه 14 مرداد 1399، 14 ذی الحجه 1441، 4 آگوست 2020، شماره 3544

  یک شــرکت ایرانی موفق به ســاخت دست مصنوعی شده است که مانند دست انسان قابلیت حس 
گرما، سرما و لرزش دارد.

گروه علمی و آموزشــی - سعید 
بهرامی مقدم مدیر عامل شــرکت و تولید 
کننده محصول فناورانه دســت مصنوعی 
اظهار کرد: ایده تاســیس استارتاپ حدود 
۵ ســال پیش در ذهن من شــکل گرفت. 
امــا به صورت جدی تــر، پس از حضور 
به عنوان دانشــجوی دکتری در کشــور 
چین، به همراه آقای پیش بین، در مســابقه 
کارآفرینــی اجتماعی Hult Prize که از 
طرف سازمان ملل برگزار می شود شرکت 
کردیم و با ایده ای کامل تر توانســتیم مقام 
دوم را کســب کنیم. پس از آن به صورت 
حرفه ای بر روی تبدیل این ایده به کســب 

و کار پیش رفتیم.
او گفــت: شــرکت مــا در مرحله 
نخست در حوزه بیومکاترونیک و در زیر 
شاخه توانبخشی قرار دارد و محصولات 
شــرکت شــامل اگزواســکلتون دست، 
ســامانه تشــخیص محرک های محیطی 
و دســت مصنوعی اســت که در آینده به 
سایر شاخه های بیومکاترونیک نیز ورود 

خواهیم کرد.
ساخت دست مصنوعی با ۱۴ 

درجه آزادی حرکت مکانیکی
بهرامــی مقدم بیان کرد: محصولات 
ما با این ویژگی های ذکر شــده تا به امروز 
رقیــب داخلی ندارند، امــا در حوزه بین 
المللی استارتاپ ها و شرکت های متعددی 
وجــود دارد. مزیــت دســت مصنوعی 
ساخته شــده در شرکت ما در بهره گیری 

از سامانه تشخیص محرک های محیطی و 
درجه آزادی بالای مکانیکی آن است، که 
بــه راحتی می تواند نیاز تــوان یابان را در 
داخل کشور پاســخگو باشد. دست های 
ساخته شده در شرکت ما حدود ۱۴ درجه 
آزادی حرکت مکانیکــی را دارند که این 
درجه آزادی حرکت بالا نیازمند کانال های 
مجزای فرمان کنترلی است. در صورتی که 
اگر یک ماشین بخواهد این تعداد درجات 
آزادی را داشته باشد ارتباط و کنترل کردن 

آن سخت می شود. 
بهرامــی مقدم گفت: انســان برای 
حرکــت دادن اندام هــای مصنوعــی، از 
سیگنال های زیســتی برای کنترل ارادی 
آن ها اســتفاده می کند. در طراحی دست 
بایونیک نیز از همین سیگنال های زیستی 
استفاده کرده ایم. این سیگنال ها به صورت 
غیر تهاجمی از ســطح پوست دریافت و 
سپس برای ارتباط با سیستم کنترلگر دست 
بایونیک تقویت و پردازش می شوند؛ برای 
مثال برای برداشــتن یک جسم اول جسم 
دیده شده و موقعیت و نوع جسم شناسایی 

می شود. 
بعد فرمان حرکت و نوع انگشــتان 
اخذ کننده جســم از مغز صادر و حرکت 
برای گرفتن جسم ایجاد می شود. او ادامه 
داد: دست بایونیک طراحی و ساخته شده 
در این طرح دارای ۷ درجه آزادی اســت 
که شامل چرخش کامل مچ، چرخش و باز 
و بســته شدن انگشت شست و باز و بسته 

شدن ۴ انگشت دیگر به طور مجزا است. 
بهرامی مقــدم از ویژگی های دیگر 
این محصــول گفت: حرکت انگشــتان 
 RFID دست به صورت مجزا، استفاده از
پردازش تصویــر، ارتباط با رایانه و تلفن 
همراه و تشخیص حسی از ویژگی ها این 
دست مصنوعی به شمار می رود. همچنین 
وجود سیستمی که ایجاد کننده احساسات 
محیطی برای کاربر است را به عنوان ویژگی 
خاص در این طرح می شناسیم که هدف آن 
درک بهتر محیط به واسطه بایونیک است. 
سیستم فوق از روش تعویض حسی بهره 
می برد که این محصــول امکان نصب بر 
روی هر دست مصنوعی را فراهم می کند. 
با استفاده از این محصول می توان لرزش، 
لغزش، دما، فشار و موقعیت انگشت را به 

کاربر القا کرد.
ساخت دست مصنوعی برای 
کمک به افرادی که دچار سکته مغزی 

شده اند
این تولید کننده محصولات فناورانه 
اظهار کرد: همچنیــن این محصول برای 
افراد دچار سکته مغزی که قدرت حرکت 
دست خود را از دست داده اند، کاربرد دارد. 
در این افراد عضلات دست پس از چند ماه 
به دلیل عدم حرکت تحلیل می روند، اما این 
محصول مانند یک دستکش به دست بیمار 
می رود و با دریافت فرمان ارادی از دست 
ســالم، تحریک عضلات با حرکت دادن 
آن ها توســط موتور ها و الکتریسته باعث 

حرکت انگشتان به صورت ارادی می شود.
 او عنــوان کرد: اولین چالش نبود ما 
برای ســاخت این محصول منابع معتبر و 
کاربردی به زبان فارســی بود که دلیل آن 
جدیــد بودن ایده و ناشــناخته ماندن این 

حوزه از علم در داخل کشور است. 
دومین چالش مرحله تبدیل علم به 
عمل بود و مرحله ســوم تامین منابع مالی، 
مواد اولیه و کارگاه و مکان مناسب به شمار 

می رود. 
بهرامــی مقدم گفت: در قســمت 
توســعه کسب و کار و خصوصا ارتباط با 
سرمایه گذاران حمایت های بسیار خوبی از 
مرکز راهبردی فناوری های همگرا دریافت 
کرده ایم کــه در نتیجه آن ارائه به چندین 
ســرمایه گذار و رسیدن به مرحله مذاکره 
با برخی از آنان از دســتاورد های مهم این 
حمایت ها اســت. متاسفانه صندوق های 
سرمایه گذاری به صراحت اعلام می کنند 
که تنها بر روی محصولات زود بازده )در 
حد یکسال( سرمایه گذاری خواهند کرد.

او بیــان کرد: در حــال حاضر چون 
محصول تا مرحله نهایی صنعتی ســازی 
مقــداری فاصله دارد که با نهایی شــدن 
آن امکان کســب سایر استاندارد های بین 
المللی و تاییدیه های مورد نیاز را می توان 
کسب کرد، به هر صورت خدمات دهی به 

توان یابان در اولویت ما قرار دارد.
مدیــر عامــل این شــرکت گفت: 
باتوجه به سابقه و بررسی دقیق بازار چین 

و همچنیــن وجود جنگ در کشــور های 
منطقــه برای صادرات ایــن محصول در 
منطقه پتانســیل بالایی وجود دارد، ضمن 
اینکــه این بازار هــا از اهــداف ما برای 
صادرات محصولات در بلند مدت است. 
بهرامی مقدم اظهار کرد: متاســفانه 
در حال حاضر بیشــتر فــارغ التحصیلان 
دانشگاهی مســیر مهاجرت را انتخاب و 
دانــش خود را که حاصل ســال ها تلاش 
و پشــتکار اســت در کشــور دیگری به 
کار می گیرنــد در صورتــی که این دانش 
می تواند بســیاری از مشکلات موجود را 
به راحت ترین نحو حل کند. این دانش نه 
فقط شــامل حوزه ای خاص بلکه پوشش 
دهنده تمامی حوزه هــا از مدیریت کلان 
و کســب و کار گرفتــه تا تخصصی ترین 

تکنولوژی های موجود است. 
او در پایــان گفت: افراد در مســیر 
کارآفرینی تجربه های متفاوتی را کســب 
خواهند کرد که بــرای هر فرد آموزه های 
جدیدی به همراه دارد. داشــتن نگرشــی 
چند بعدی چه در فرد و چه در تیم یکی از 
اصول موفقیت در کسب و کار های فناور 

محور است. 
پذیــرش این نکته که اگرچه ممکن 
است فناوری شــما لزوماً بهترین راهکار 
برای افراد نیازمند آن نباشــد، اما می توانید 
با شــناختی دقیق آن را به بهترین راهکار 
تبدیل کنید، که ایــن امراز اهمیت بالایی 

برخوردار است.

ساخت دست مصنوعی 
جدید با قابلیت ارائه حس 

لامسه در کشور
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اظهارنامه اشخاص حقیقی و حقوقی
حسابداری، حسابرسی، بیمه تأمین اجتماعی، خرید و فروش فصلی، مالیات بر ارزش افزود، حقوق و دستمزد

گروه علمی و آموزشــی - مظفر 
گفت: از ابتدای امسال تاکنون شاهد کاهش 
۴۰درصدی شــکایت مردمی از عملکرد 

مدارس نسبت به سال گذشته بوده ایم.
زهرا مظفر مدیرکل ارزیابی، عملکرد 
و پاسخگویی به شکایات در مورد برطرف 
شــدن تبعیض آموزشی در مدارس اظهار 
کرد: باید مشــخص شــود که از عدالت 
آموزشــی چه انتظاری داریم و تفسیر ما از 
عدالت آموزشی چه چیزی است؟ جامعه 
و آموزش و پرورش باید شرایطی را برای 
خانواده ها فراهم آوردتا در انتخاب مدرسه 
برای تحصیــل فرزندان خود آزادانه عمل 
کنند. در همین راســتا تعدادی از مدارس 
تحت عنوان مدارس غیردولتی و مدارس 
خاص در کنار مدارس دولتی شــروع به 
فعالیــت کردند و با فعالیت آن ها این حق 
انتخاب و آزادی به خانواده ها سپرده شده 
تا با شــرایطی که در جامعــه وجود دارد، 
بتوانند مدرسه محل تحصیل فرزندانشان 

را انتخاب کنند.
او افزود: به همین دلیل در آموزش و 
پرورش قوانینی تصویب و ابلاغ شده است 
که در آن ها انتخاب نوع مدرسه۱۰۰درصد 
برعهــده خانواده و دانش آموز اســت. در 
جایــگاه تصمیم گیری نیز همــه قوانین 
و آیین نامه هــای مصوب بــرای مدارس 

دولتی و غیردولتی، به جز دریافت شهریه 
که براســاس تعییــن الگوی شــهریه از 
سوی شــورای نظارت و هیات موسسان 
تصمیم گیری و به مدارس ابلاغ می شود، 

یکسان بوده و لازم الاجراست.
مــدارس  شــهریه  میــزان 
غیردولتی براساس الگوی شهریه 

تعیین می شود
مدیــرکل ارزیابــی، عملکــرد و 
پاســخگویی به شــکایات درخصوص 
لایحه تعــارض منافع گفت: این موضوع 
در هیات وزیران مطرح و مصوب شــد که 
در راستای ارتقای شفافیت در امور جامعه، 
تقویت و پاسخگویی نظام اداری سیاسی 
در برابــر مردم، ارتقای ســلامت اداری و 
مقابله با فساد، لایحه ای به مجلس شورای 
اســلامی تقدیم شود. البته به دلیل تغییر و 
تحول مجلس این لایحه مصوب نشــد، 
ولی با تاکید وزیــر آموزش و پرورش بر 
حائز اهمیت بودن منافع عمومی و دولتی 
بر منافع شخصی، بخشنامه تعارض منافع 
در خردادماه و در ۹ بند به اســتان ها ابلاغ 
شد. برای مثال در تعارض منافع در مدارس 
غیردولتی افراد مدت ۲ ماه فرصت دارند تا 
آن را مشــخص کنند و در مذاکره با دفتر 
حقوقی مشــخص شد، بیش از ۸۰درصد 
اســتان ها مکاتبه و گزارش خــود را ارائه 

کرده اند این گزارش ها پس از جمع آوری 
به وزیر آموزش و پرورش داده می شود تا 
نقش نظارت بر حسن اجرای این بخشنامه 
در جلسه سیاســتگذاری بررسی شود و 
بتوانیم این مصوبه را به نحو احســن اجرا 
کنیم. او ادامــه داد: هیچ محدودیتی برای 
ورود به هیچ مدرســه ای نداریم. شهریه 
فوق برنامه در مدارس غیردولتی و خاص 
براســاس تعیین الگوی شهریه و خدماتی 
کــه در فوق برنامه ارائه می شــود، در نظر 
می گیرند. تعرفه خدمات از سوی شورای 
سیاســتگذاری مدارس غیردولتی تعیین 
می شــود و در وزارت آموزش و پرورش 

برعهده سازمان مدارس غیردولتی است.
و  نظــارت  ثبــت  ســامانه 

گزارش های مردمی راه اندازی شد
مدیــرکل ارزیابــی، عملکــرد و 
پاســخگویی به شــکایات با اشــاره به 
پاســخگویی به شــکایات مردمی در ۷ تا 
۱۰ روز پس از ثبت شــکایات در سامانه 
shekayat.medu.ir تصریح کرد: در 
سال ۱۳۹۸، تعداد ۱۴هزار و ۳۳۱شکایت 
در سامانه ثبت شــده بود که ۴۴۰مورد از 
آن هــا مربوط به ثبت نام مــدارس بود. از 
شروع سال ۹۹تاکنون نیز در حدود ۴هزار 
و ۳۲۵شــکایات ثبت شده داشته ایم که در 
مقایسه با قبل کاهش۴۰درصدی شکایت 

دیده می شود.
او با اشــاره به اینکه بیش از ۳۹هزار 
بازرس به طور حضوری از مدارس بازدید 
کردند، گفت: امســال وظیفــه نظارتی را 
افزایش دادیم و ســامانه ای طراحی کردیم 
کــه از اول تیرمــاه رونمایی شــد تا ثبت 
گزارش مردمــی و ثبت نظارت همگانی 
و فرآیند ثبت نام را بررســی کند همچنین 
فرم ۷شــاخصه ای مبنی بر تکریم ارباب 
رجــوع و صیانت از حقوق مردم طراحی 
و در این ســامانه ها بارگــذاری کرده ایم. 
تعداد گزارشــات مردمی در این سامانه در 
حدود۹۸۴عدد بود که ۱۱۵عدد از آنان در 
رابطه با ثبت نام بوده است و از تعداد هزار و 
۲۷فرم که از سوی خانواده ها به هنگام ثبت 
نام پر شده بود۳۵۰مورد صرفاً در رابطه با 

اخذ وجه در سال گذشته بود.
مدیــرکل ارزیابــی، عملکــرد و 
پاســخگویی به شــکایات گفت: امسال 
بخشــنامه ای را برای صیانــت از حقوق 
والدین و دانش آموزان به استان ها فرستادیم 
که مبنای آن حضور اولیا در مدارس است 
یعنی در هر مدرسه یکی از اولیا را به عنوان 
ناظــر در ثبت نام و ناظر بر امور مدرســه 
تعیین کردیم بنابراین رویکردمان نظارت 
اولیا و حق انتخــاب اولیا به عنوان اولیای 

ناظر است.

کاهش۴۰درصدی شکایت مردمی از فعالیت مدارس

گروه علمی و آموزشــی - رئیس دانشــگاه آزاد 
اســلامی گفت: این دانشــگاه در صدد است تا با استفاده از 
تجربه حضور دیپلمات های ورزیده کشور سازوکار جذب 

دانشجوی خارجی را بهبود ببخشد.
محمدمهدی طهرانچی رئیس دانشــگاه آزاد اسلامی 
در مراســم معارفه  علاءالدین بروجردی معاون جدید بین 
الملل و امور دانشجویان غیرایرانی دانشگاه آزاد اسلامی که 
برگزار شــد، بیان کرد: ســؤال مهمی که در حوزه امور بین 
الملل دانشــگاه آزاد اسلامی مطرح شده، این است که چرا 
این دانشــگاه اصرار دارد از دیپلمات های ورزیده کشور در 
حوزه دیپلماسی الهام بخش و دیپلماسی مقاومت بهره ببرد؟

طهرانچی با تأکید بر اینکه دیپلماســی علم، بخشی از 
دیپلماسی عمومی کشور است، گفت: در ۴۰ سال گذشته هر 
کجا که به اهل فن رجوع نشده باشد و تنها از دانشگاهیان که 
از دور دستی بر آتش داشته اند، استفاده شده است، موفقیتی 
به دست نیامده که این موضوع اهمیت استفاده از متخصصان 

و خبرگان را نشان می دهد.
او بیان کرد: در تمام کشــور های پیشرفته، دیپلماسی 
علمی بخشــی از دیپلماســی عمومی و دیپلماسی رفتار با 
کشــور های دیگر است؛ لذا با توجه به اهمیت این موضوع، 
دانشگاه آزاد اسلامی به عنوان نهادی که ۴۰ درصد از آموزش 
عالی و آموزش عمومی کشور را برعهده دارد، در صدد است 
تا از تجربه حضور دیپلمات هایی که به دیپلماســی علم و 

مقاومت واقفند و به آن اعتقاد دارد، بهره گیرد.
طهرانچی با بیان اینکه دانشــگاه آزاد اسلامی همواره 
در چند ســال گذشته از دیپلمات های ورزیده در حوزه بین 
الملل خود بهره برده است، گفت: اگر این اتفاق در دانشگاه 
رخ نمی داد، در شرایط پیچیده خارج از کشور نمی توانستیم 

به توفیقی دست یابیم.
لزوم وجود دیپلماسی الهام بخش در دانشگاه

طهرانچی با تأکید بر اهمیت وجود دیپلماســی الهام 
بخش، اظهار کرد: الهام بخشــی به عنوان راهبرد نظام علمی 
در بخش بین الملل از سوی مقام معظم رهبری در بند ۶ سند 
ابلاغیه حوزه علم و فناوری بســیار مورد تأکید قرار گرفته 
اســت و همین امر اهمیت آن را دو چندان می کند. در واقع 
نگاه علمی شمال به جنوب که در گذشته تاریخی نظام سلطه 
وجود داشته، تنها با دیپلماسی فعال علمی الهام بخش می تواند 
جایگزین شود که این موضوع باید در دانشگاه انجام شود و 

نیازمند حضور خبرگان این راه است.
او در ادامه ســخنان خود با بیان اینکه دکتر ولایتی به 
عنوان سرآمد دیپلماسی در دانشگاه آزاد اسلامی حضور فعال 
دارند، گفت: دکتر ولایتی همواره در دیپلماســی مقاومت به 
عنوان یک فرد شــاخص شناخته شده هستند و اولین فردی 
که ازسوی ایشــان به حوزه بین الملل دانشگاه معرفی شد، 

مهندس شیخ عطار بود.
او با بیان اینکه مهندس شیخ عطار در زمان مسئولیت 
خود در دانشــگاه، نگاه دیپلماســی ایده آل گرا و عمل گرا 
داشــت، اظهار کرد: او اقدامات بسیار خوبی از تدوین سند 
راهبــردی حوزه بین الملــل تا افزایــش دو برابری تعداد 
دانشــجویان خارجی دانشــگاه را در کارنامــه خود دارد. 
مهندس شــیخ عطار با نگاه مثبت و دیپلماسی فعال و الهام 

بخش وظایف محوله خود در دانشگاه را انجام داد.
دانشگاه آزاد اسلامی دارای یک سازوکار جذب 

دانشجوی خارجی است
او با تأکید بر اینکه نظام توســعه دانشجو به یکباره در 
دانشگاه به وجود نیامد، گفت: مهندس شیخ عطار در این زمینه 
فعالیت های مثبتی از جمله تأســیس دفاتر جذب و هدایت 
دانشجوی خارجی و پیگیری مسائل دانشجویان خارجی را 
انجام داده و امروز دانشگاه آزاد اسلامی دارای یک سازوکار 
جذب دانشجوی خارجی بوده و این امر اتفاقی در دانشگاه 

صورت نگرفته اســت. مهندس شیخ عطار توانست مسیر 
اشــتباه واحد های خارجی در گذشــته را اصلاح کرده و با 
رســیدگی به امور شفاف سازی را در دستور کار واحد های 
بین الملل قرار دهد. وی با تمام وجود ایستادگی کرد تا شعب 
خارجی دانشگاه آزاد اسلامی، شعب حیات خلوت نباشند 
و این امر از افتخارات اوســت. او ضمن گرامیداشــت یاد و 
خاطره مهندس شیخ الاســلام، گفت: مرحوم شیخ الاسلام 
اســوه دانش، عمل و اخلاق بود. او ضمن تســلط به دانش 
دیپلماسی، از مهارت بالا و بینش فوق العاده ای برخوردار بود. 
تمام کسانی که ایشان را از نزدیک می شناختند اعتراف دارند 
که یک دیپلمات انقلابی بود و برای ما ســعادتی بود که در 
بازه پایانی عمر ایشان از حضورشان بهره مند بودیم. او ابراز 
امیدواری کرد: حوزه بین الملل و امور دانشجویان غیرایرانی 
دانشگاه آزاد اسلامی با حضور دکتر علاءالدین بروجردی و 
با ترکیبی از علم و عمل بتواند در خدمت نظام اسلامی بوده 

و در پیشرفت علمی کشور تأثیرگذار باشد.
طهرانچی با اشــاره به یکی از فرمایشات مقام معظم 
رهبری گفت: ایشان اخیراً فرموده اند که سیاست آمریکا در 
میان مدت، محدودیت ایران اســلامی در پیشــرفت علمی 
است و این یعنی علم به حوزه سیاست وارد شده و باید در 
دانشگاه ها در این زمینه تمام توان خود را به کار بریم تا مانع 

از توقف پیشرفت علمی شویم.

سازوکار جذب دانشجوی خارجی در 
دانشگاه آزاد

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی مطرح کرد:

گروه علمی و آموزشــی - سرپرست واحد علوم 
و تحقیقات و مدیرکل روابط عمومی دانشــگاه آزاد به بیان 
توضیحاتی درباره ادعای برخی دانشــجویان مبنی بر اینکه 
سیستم انجام کارهای فارغ التحصیلی در این دانشگاه تعطیل 
شده است پرداختند. رضا مسعودی سرپرست واحد علوم و 
تحقیقات دانشگاه آزاد درباره اعتراض دانشجویان این واحد 
به تعطیل بودن واحد های اداری دانشگاه برای گرفتن مدرک 
تحصیلی، گفت: تعطیلی واحد های اداری و انجام نشــدن 
کار های فارغ التحصیلی دانشجویان صحت ندارد. او در ادامه 
توضیح داد: در واحد علوم و تحقیقات کل دانشکده ها را به 
دلیل اینکه دانشجویان مجبور به تردد نباشند تعطیل کردیم و 
در یکی از بلوک ها به صورت متمرکز کل کار های دانشجویان 
را انجام می دهیم. سرپرست واحد علوم و تحقیقات دانشگاه 

آزاد افزود: تمام کار های فارغ التحصیلی و اداری دانشجویان 
در ستاد متمرکز دانشگاه انجام می شود.

رضا همدانچی مدیر کل روابط عمومی دانشگاه آزاد 
نیز درباره تعطیل بودن واحد های دانشــگاه  آزاد و بر زمین 
ماندن کار های دانشــجویان برای گرفتن مدرک گفت: این 
موضوع صحت ندارد و دانشگاه آزاد هنوز تعطیلات تابستانی 
را شروع نکرده است. مدیر کل روابط عمومی دانشگاه آزاد 
بیان کرد: بر اساس مصوبه ستاد کرونا قانون حضور دو سوم 

کارکنان دانشگاه در حال اجرایی شدن است.
تعطیلی اداره امور فارغ التحصیلان دانشگاه 

آزاد صحت ندارد
او در ادامه تاکید کرد: قســمت های اداری که بیشــتر 
مربوط به رفع و رجوع کار های دانشــجویان است را اعلام 

کــرده ایم که حتما حضور داشــته باشــند. اداره امور فارغ 
التحصیلان در سازمان مرکزی دانشگاه در حال کار هستند و 

تعطیلی آن ها صحت ندارد.
گفتنی اســت، عده ای از فارغ التحصیلان دانشــگاه 
آزاد با ارســال پیام هایی، بیان داشته اند که برای اخذ مدارک 
تحصیلی خود به واحد های دانشگاه آزاد مراجعه کرده اند، اما 
به آن ها گفته می شود که دو هفته تا بیست روز کل سیستم های 
آموزشــی که لازمه صدور مدارک تحصیلی هســتند، قطع 
است. این دانشــجویان همچنین گفته اند: بشدت نیازمند 
مدارک خود هستیم و هیچ پاسخ روشنی دریافت نکرده ایم. 
لطفا مسئولین دانشگاه این تعطیلی را، به یک هفته بعد موکول 
کنند تا کار های فارغ التحصیلی دانشــجویان عقب نمانده و 

متضرر نشوند.

دانشگاه آزاد تعطیلات تابستانی را شروع نکرده است

گروه علمی و آموزشــی -  این 
محصــول در کارنامه هاوال جایگاه ویژه 
ای دارد زیــرا معرف پلتفرم جدیدی در 
کمپانی مذکور اســت که براســاس آن 
هیبریدی از شاســی بلند شــهری و یک 
جان ســخت آفرودی شــکل گرفته و 

بزودی برای فروش عرضه خواهد شد.
در صنعــت خودروســازی بیــن 
الملــل موارد زیادی وجود دارد که از نام 
حیوانات برای نامگــذاری محصولات 

تولیدی استفاده می شود. 
در همین راســتا به تازگی کمپانی 
چینی هــاوال از کراس اوور جدید خود 
بــا نام "بیگ داگ" یا ســگ بزرگ طی 
نمایشــگاه چنگدو ۲۰۲۰ رونمایی کرده 

است.
ایــن محصــول در کارنامه هاوال 
جایــگاه ویژه ای دارد زیرا معرف پلتفرم 
جدیــدی در کمپانی مذکور اســت که 
براســاس آن هیبریدی از شاســی بلند 
شهری و یک جان سخت آفرودی شکل 
گرفتــه و بزودی برای فــروش عرضه 

خواهد شد.
طراحی

در قسمت دماغه؛ طراحی ساده اما 
اثرگذار بیگ داگ کاملا مخاطب را درگیر 
خود می کند. چراغ های اصلی با گرافیک 

داخلی جذاب، گریل)جلوپنجره( بزرگ 
بــا المان های کرومــی و در نهایت یک 
بامپر)ســپر( ساده به خوبی کنار یکدیگر 

قرار گرفته اند.
در نمای جانبــی آثاری از طراحی 
جعبه ای را مشاهده می کنیم که با نوارهای 
پلاســتیکی بالای فندرها)گلگیر( و ریل 
روی ســقف مجموعه ای جان سخت را 

معرفی می کند.
رینــگ ها در حالت اســتاندارد و 
باتوجه به آپشــن در اندازه های ۱۸ و ۱۹ 

اینچی ارائه می شوند.
در قســمت عقب خودرو؛ چراغ 
های اصلــی در هماهنگی بــا آنچه که 
دماغه به نمایش گذاشته، طراحی بسیار 
متفاوت و زیبایی دارند. حروف لوگوی 
هــاوال فضای بین دو چــراغ را به خود 

اختصاص داده است.
در مجمــوع طراحی  این محصول 

چیزی شبیه به انواع جیپ 
رانگلر به نظر می رســد 
و حســی از قــدرت و 
استقامت را به مخاطب 

انتقال می دهد.
ابعاد،  منظــر  از 

بیگ داگ برابر با ۴۶۲۰ 
میلیمتر در طــول، ۱۹۱۰ 

میلیمتر)بــا آینه هــا( در عرض و ۱۷۸۰ 
میلیمتر در ارتفاع توســعه یافته اســت. 
فاصلــه بین محورها نیــز برابر با ۲۷۳۸ 

میلیمتر است.
کابین

فضای داخــل کابیــن بیگ داگ 
نیز ویژگی های خــاص خود را دارد تا 
جائیکــه می توان آنرا یک طراحی کاملا 
متفاوت نام گذاشــت. شکل نامتعارف 
نمایشــگر آمپر و نمونــه ویژه تنظیمات 
ســرگرمی در کنســول بر جذابیت های 
کار افزوده و مشتریان جوان و ماجراجو 

را هدف گرفته است. 
امــا در تصاویر واقعــی بافت اکثر 
قســمت های کنسول، سخت به نظر می 

رســد که می تواند یک 
منفی  کیفی  امتیاز 

برای بیگ داگ باشد.
تمام نمایشــگر فعال در کنسول از 
نوع دیجیتالی هستند و خبری از نشانگر 
سنتی آمپر نیست.سانروف بزرگ، تهویه 
هوشمند و انواع فناوری های روز در این 

کابین فعال است.
پیشرانه

در این بخــش از نمونه ۱.۵ لیتری 
توربوشــارژ با خروجی ۱۶۹ اسب بخار 
و گشتاور ۲۱۰ پوندفوت استفاده شده اما 
هاوال در نظر دارد که برای آینده، نمونه 
۲ لیتری توربو ۲۲۱ اســب بخاری را نیز 
به آپشــن بیگ داگ اضافه کند. ســامانه 
تمام چرخ محــرک نیز در این محصول 

فعال است.

سگ بزرگ هاوال؛ پرچمدار یک سبک جدید در کمپانی چینی


